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  U SAVEZU BAČKIH BUNJEVACA ODRŽALI KONFERENCIJU ZA ŠTAMPU
    Nije svaki katolik Hrvat, jedno je vira, a drugo je nacionalna
pripadnost
    

  

   Prid pridstojeći popis stanovništva sve su jači i pokušaji da se Bunjevci privedu u kaku drugu
nacionalnu grupu. Uz promociju kroz razne medije, pritisak kojekaki “udruga”, pravljenje novi
sintagmi (Hrvati bunjevačkog roda), a u akciju pokušaja asimilacije uključili su se i pojedini
svećenici katoličke crkve.

  

Na konferenciji za štampu koju je tim povodom sazvo Mirko Bajić, pridsidnik SBB-a, moglo se
čut šta se radi po ovom pitanju.

  

– U prošlosti je bunjevačko pitanje više puti razmatrano, pokušali su da nas asmiliraje, aktom iz
1945. su probali i da nas zabrane, al je sve to bilo uzalud. Sve nas je više, a popis će to i
dokazat. Dosta smo se izjašnjavali kako je kogod drugi tio, sad je vrime da se izjašnjavamo
kako oćemo. Evo, okupile su se sve bunjevačke institucije oko tog pitanja, a vrime je i da se
okupe svi Bunjevci. Na ovom popisu se možmo izborit za prava. Svako ima pravo da bude šta
oće, mož kogod i da zaboravi ono što mu je bio dida i kojim je jezikom divanio, al imamo pravo
da ne dozvolimo da nas na to tiraje – kazo je Siniša Tikvicki, iz SBB-a, na otvaranju
konferencije za štampu.
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Ono što je izazvalo najoštriju reakciju članova SBB-a jeste mišanje pojedini katolički svećenika
u državne poslove.

  

– U popis stanovništva, a protivno pravilima, uključiva se i Katolička crkva, el bolje kazano,
pojedini svećenici u Subotici. Uticaj crkve je velik, a ona radi ono što, po nama, ni u jednoj
normalnoj demokratskoj državi ne bi smila –miša se u državne poslove. Dobili smo pritužbe od
Bunjevaca da im je isprid crkve diljen promotivni materijal za popise, a da se Katolička crkva u
Subotici od pojedini svećenika naočigled pritvara u hrvatsku crkvu. Jeste, Bunjevci jesu u velikoj
miri virnici, katolici, al to ne znači da su Hrvati. Katolici su i Madžari, Nemci, Italijani, al nek
kogod proba kazat Madžaru da je Hrvat samo zato što je katolik. Kako se onda to mož radit
Bunjevcima. I zašto se virnici iz crkve ispraćaju pismom „Kraljice majko svih Hrvata“, jel tog ima
i kad je misa, na primer, na Madžarskom? Već smo se obraćali državnim organima, a
obratićemo im se opet, jer Bunjevci jesu katolici, al to ne znači da su Hrvati, jel ni crkva nije
Hrvatska – kazo je, izmed ostalog, Bajić.

  

Očigledan primer pokušaja asimilacije Bunjevaca je i Dužijanca koja ni blizu nije bila gradska.

  

– Jedan praznik Bunjevaca je pritvoren u crkveno-hrvatsku manifestaciju uz pomoć
Demokratske stranke. Ljudi koji su redovno dolazili na Dužijancu sada su razočarani, divani se
se  hrvatskim jezikom, ulažu se sve veća sridstva, a ljudi je sve manje. Zašto? Zato što štogod
što prirodno, ne mož da prođe. S druge strane, raduje me što je, bez obzira na to što je gradska
Dužijanca održana 14. avgusta, Dužijanca, ko nacionalni praznik Bunjevaca, održana 15.
avgusta, bila možda i najlipša dosad. Jeste, finansijski ne možmo da se mirimo, ne dobijamo
sridstva ko drugi, al zato možmo bit ponosni na ono što smo napravili – istako je Dragan
Kopunović ,
isprid SBB-a.      

  

Nepravilnosti oko instruktora

  

Mirko Bajić, pridsidnik SBB-a, je upozorio na broje nepravilnosti pri određivanju instruktora i
popisivača prid popis stanovništva.
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– Čitava ujdurma je prisutna naročito u Subotici, za 91 misto instruktora prijavilo se skoro 1.000
Subotičana. Dva su razloga za to, velika želja građana, naročito oni nezaposleni da dođu do
kojeg dinara, a druga je ponovo stranački uticaj na državni poso. Pripovidali su bajke da će
pridnost imat mladi koji su visoko obrazovani, a koji nemaje poso, no, situacja je drukčija, na listi
je ogroman broj pripadnika stranaka. Kad stranački aktivista uđe u kuću, ko garantuje da neće
izvestit centralu, pa da stranke ovo neće koristit za formiranje svoji baza podataka. Ovo je
posebno značajno za Suboticu, zbog pitanja Hrvata i Bunjevaca, jer se bojimo da će bit
pritisaka. Pozivamo Rodoljuba Šabića, poverenika za zaštitu podataka, da povede računa o
tom, a tražimo da se stranački činovnici izbace sa lista. Nije kasno da se to i sad napravi, ko što
je bio slučaj u Novom Sadu. Pouzdano znamo da su visoko rangirani opštinski činovnici koji
imaju završenu tek sridnju škulu, a da mladi, nezaspoleni s zavrešnim fakultetom nisu prošli.
Javno pozivamo sve popisivače da paze šta rade, imaćemo štab za kontrolu, obratićemo se
ljudima da nam prijave svaki slučaj di im budu savitovali da se ne mogu upisat ko Bunjevci.
Zahtivaćemo da ovog puta oni koji budu tako radili odgovaraju, pa nek su i činovnici pod
patronatom partija i opštine – dodo je Bajić.
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